

Referat af møde nr. 14  
i Lokalbestyrelsen  
Tirsdag den 4. maj 2021.

Deltagere: Ingrid Prehn, Ingrid Dahlrot, Astrid Lyngsø,  
Erling Vrå, Michael Huusom (en del af mødet), Niels Søndergaard,  
Niels Mehnke, Erik Daugaard, Bent Kallemose, Allan Frank-Nielsen,  
Bjørn Sandberg, Flemming Thomsen.

Ikke tilstede: Leif Lau, Annie Albrecht, Henrik Nielsen, Jørgen Simonsen.

Erling bød velkommen til deltagerne i dagens virtuelle møde.  
Han henviste herefter til den udsendte dagsorden.

Ad 1. Referat fra møde nr. 13 af 4. april 2021 godkendt – med bemærkningen om, at ansvar for alle foredrag ændres til Michael.

Ad 2. Kassereren.

I kassererens fravær oplyste Erling følgende:

Foreningen har pt. 7799 medlemmer og 387 frivillige.

Foreningens økonomi er fortsat god.

Vi skylder kr. 16.000 til Brugsen for flødebolle.

Cyklen til Skovgården er leveret og betalt. Vedligeholdelse og evt. reparationer afholdes af plejehjemmet – ligesom tilfældet er med de andre cykler. Spørgsmålet drøftes med Hans Bækvang på næste ÆSU-møde.

Kr. 65.000 modtaget fra Sundhedsstyrelsen.

Ad 3: Social-Humanitært område –Ingrid P.

Ingrid oplyste, at de forskellige aktiviteter så småt er ved at komme i gang igen.

Dameværelset starter 17/6.

Indkøbsturen starter 26/5.

Pårørendecaféen starter den 17/5 og Søndagscaféen i Humlebæk og Fredensborg starter i juni.

Tildeling af Årsnål blev drøftet på baggrund af et konkret tilfælde. Lokalbestyrelsen har tidligere besluttet generelt at undlade at tildele disse. Kræver et stort vedligeholdelses arbejde af registre m.v., hvor risikoen for at glemme nogen vurderes for stort.

I det konkrete tilfælde blev det besluttet, at Ingrid P. kan tildele nålen til vedkommende.

Ingrid P. nævnte i øvrigt, at en beboer i Fredensborg Husene netop har fået en besøgsven. Beboeren er snart 101 år og vennen – en mand 48. En succeshistorie.

Ad Pkt. 4: Motion.

Erik oplyste, at alle indendørs aktiviteter fortsat er lukket. Bordtennis i Fredensborg forsøges åbnet på torsdag. Erik kontakter Torben H. som er ansvarlig for aktiviteten.

Der bliver ikke mere gymnastik i denne sæson. Alle nuværende tilmeldte tilskrives herom med information om, at de har 1. prioritet til næste sæson. Kræver dog tilmelding. Michael nævnte, at der ikke bliver Golf turnering i Nivå for Ældre Sags medlemmer i denne sæson. Foreningen er booked op med egne medlemmer.

Ad 5. Kreativitet – Astrid.  
Intet at bemærke.

Ad 6. Kultur, spil og sprog - Annie.  
Annie havde til mødet fremsendt følgende information:  
Spil, sprog og kultur har til medlemsbladet samme indhold som sidst – dog med enkelte rettelser, som sendes til Niels M.

Ad 7. IT – Niels S.  
Niels S. meddelte, at Græstedgård er lukket indtil 21/5.  
Vores aktiviteter starter 6/6.

Ad 8. Rejser – rejsegruppen. Ingrid D., Annie og Bent.  
Annie havde skriftligt meddelt følgende:  
Busturen med De Grå Busser den 13/9 til 16/9 til Århus og Djursland gennemføres.  
Alle andre busrejser med De Grå Busser er aflyst p.g.a. manglende tilmelding.  
Stavgang aktiviteten er startet.  
Ingrid D. nævnte, at hun kunne arrangere en 2-dages busrejse i juli. Men rejsen kræver måske mundbind. Bent K. var derfor imod. Turen drøftes videre i rejsegruppen og med busarrangøren.

Ad 9. Arrangementsgruppen – Bent.  
Intet nyt.

Ad 10. Sekretariatsgruppen – Allan.  
Allan oplyste, at lokaletildeling forventes 15/5. Kan muligvis give problemer i forhold til næste nummer af Medlemsbladet.  
Allan bad i øvrigt om, at alle bidrag til Medlemsbladet skal indeholde mobiltelefonnr. Og e-mail.

Ad 11. Nyt fra formanden og Næstformanden:

1. Erling meddelte, at Årsmødet er fastsat til 7. september – efter en høring blandt Lokalbestyrelsens medlemmer.  
Forhåndstilmelding/tilmelding drøftes og fastlægges på Lokalbestyrelsesmødet 1/6.
2. Ældre Sagen har fået kontor i kælderen i Byens Hus Egedal. Det er ok, idet vi mest har brug for lagerplads. Michael er ansvarlig.
3. Næste Lokalbestyrelsesmøde er 1/6 – Allan reserverer lokale.
4. ÆSU har næste møde i slutning af maj. E-mail sendes til Ældrechefen. Ingrid P. følger op vedr. efterårets vaccineplaner.
5. Singlebrunch på Karlebo Kro 11/5 – ansvarlig Erling.

6. Singlebrunch i Byens Hus den 28/5 – ansvarlig er Bent, Ingrid D. og det sædvanlige team af hjælpere.
7. Gratis frokost på Karlebo Kro den 15/6 – ansvarlig Erling og Ingrid D.
8. Frokost og banko i Byens Hus den 22/6 – ansvarlig Erling og Michael.
9. Spis sammen den 9/6 kl. 12 i Madkollektivet, Fredensborg. Ansvarlig Ingrid D. Max. 50 personer. Ældre Sags tilskud pr. person kr. 100.
10. Spis sammen i Byens Hus den 10/6 kl. 12. Max 50 personer. Tilskud pr. person kr. 50. Ansvarlig Michael.
11. Spis sammen på Skovgården den ?? 50 personer – tilskud kr. 50 pr. person. Ansvarlig Ingrid P. og Astrid.
12. Samarbejde generelt med Skovgården – ansvarlig Ingrid P. og Astrid.
13. Koncerter i Efteråret – 4 stk. med tilskud på kr. 23.800 fra Kulturpuljen. Ansvarlig aftales på næste Lokalbestyrelsesmøde 1/6. (Kan måske gennemføres på Skovgården).
14. Henvendelse fra Kristian Jensen om velfungerende boligselskaber. Niels S. udfører.
15. Forhånds booking vedr. ”igangværende” hold. Alle nuværende deltagere inviteres før alle andre – før sommerferien. Information herom til Bjørn til hjemmesiden. Den kommende udgave af medlemsbladet skal også indeholde noget om dette.
16. Indbydelse fra Generationernes Hus – Michael deltager.

Ad 12. Start af alle indendørs aktiviteter.

Egedal og Kulturstationen åbner 6/5. Resten af foreningshusene åbner 21/5.

Ad 13. Seniorboliggruppen – Niels M./Erling

Erling informerede kort herom.

Kommunen inviterer til dialogmøde. Følgende lokalbestyrelsesmedlemmer deltager:

Niels M, Erling, Ingrid D. – Erik er reserve.

Seniorrådet er også inviteret.

Ad 14. Bladet -Niels M.

Niels M. nævnte, at deadline for næste blad er 1. juni. Han efterlyste bidrag til bladet gerne med oplysning om plads i bladet. Bent, Ingrid D. kommer med input.

Ad 15. Nyhedsbreve

Bjørn efterlyste input – f.eks. om pårørende Cafèen, Spis sammen og cykelpiloter.

Ad 16. ”Det Sker”.

Intet nyt.

Ad 17. Orientering fra Seniorrådet.

I Jørgen Simonsen`s fravær informerede Niels S. om Seniorrådets produktion af 3 videoer, som skal medvirke til øget information og interesse om Seniorrådet op til det kommende kommunalvalg.

Spørgsmål om ”markedsføring” via Ældre Sage drøftet – evt.via et link til vores hjemmeside.

Drøftelsen gav som resultat, at Ældre Sagen ikke kan bidrage til dette.

Ad 18. Eventuelt.

Erling nævnte, at Herreværelsets næste møde er den 7. maj – med Borgmesteren som gæst.

Kommende møde i Herreværelset er den 21. maj med journalist Jens Ringgård.

Ad 19. Næste møde.

Næste Lokalbestyrelsesmøde er tirsdag den 1. juni kl. 9 – gennemføres som fysisk møde inkl. Frokost.